



O'zbekiston Respublikasi
**OLIJ MAJLISI
SENATI**

القمة الرابعة عشرة لرئيسات البرلمانات

القيادة البرلمانية: توقع المخاطر من أجل تحقيق الاستدامة

والازدهار بشكل أفضل



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

طشقند (أوزبكستان)، من 08 إلى 09 أيلول/سبتمبر 2022

استمارة التسجيل

سيعقد الاتحاد البرلماني الدولي القمة الرابعة عشرة لرئيسات البرلمانات بالحضور الشخصي، بالتعاون الوثيق مع مجلس الشيوخ في أوزبكستان، في طشقند (أوزبكستان)، يومي 08 و 09 أيلول/سبتمبر 2022.

وستركز القمة على موضوع القيادة البرلمانية: توقع المخاطر من أجل تحقيق الاستدامة والازدهار بشكل أفضل. ستعقد جلسات حول الموضوعين التاليين على التوالي:

(1) التصدي لمخاطر التعافي العالمي ما بعد الجائحة

(2) منع المخاطر المتعلقة بالتكنولوجيا، والحفاظ على حقوق الإنسان والمساواة بين الرجال والنساء (الجنسانية) في عالم التكنولوجيا.

بالإضافة إلى ذلك، للاحتفال بالذكرى السنوية العاشرة لخطة العمل للبرلمانات المراعية للمنظور الجندي التابعة للاتحاد البرلماني الدولي التي تم اعتمادها بالإجماع في الجمعية العامة الـ127 للاتحاد البرلماني الدولي، ونظراً إلى نجاح "المناقشات على غرار مناظرات الدوحة" التي انعقدت في القمة الثالثة عشرة لرئيسات البرلمانات في العام 2021، من المقترح تجديد التجربة في القمة الرابعة عشرة لرئيسات البرلمانات، وتنظيم جزء خاص لمناقشة على غرار مناظرات الدوحة حول أربعة اقتراحات (راجع أدناه). إن الاقتراحات المطروحة مثيرة للجدل، وتهدف إلى تحفيز التبادلات المباشرة بين رئيسات البرلمانات والرئيسات بحيث يوافق البعض على الاقتراح، ويعارضه البعض الآخر. ستقدم رئيسات البرلمانات والرئيسات مخططاً عن الحجج بشأن الاقتراحات ومن بعدها، سيفتح المجال للتعليقات من المشاركين. عند نهاية المناقشة، ستلخص مديرة الجلسة (المناقشة) النتائج الرئيسية، والاستنتاجات، والتوصيات.

وحيثما أمكن، سيتم تخصيص أماكن وفقاً للتفضيلات المبينة أدناه، لكن سيتم أيضاً الأخذ في الاعتبار الحاجة إلى وجود مزيج متوازن من المشاركين من جميع أنحاء العالم. ويرجى العلم أنه سيخصص أماكن



للمساهمات المباشرة فحسب. ولأن طبيعة المناقشات مباشرة، وتفاعلية، لن يتم عرض المساهمات المسجلة مسبقاً خلال المداولات، لكنها قد تنشر على الموقع الإلكتروني للقممة.

وستقتصر المساهمات في الجلستين (1) و(2) للقممة على أربع دقائق. ستقتصر المساهمات المؤيدة للاقتراحات أو المعارضة لها في الجزء الخاص من المناقشة على غرار مناظرات الدوحة على ثلاث دقائق.

وستقتصر المساهمات التلقائية المقدمة خلال الجلسات والجزء الخاص على دقيقة واحدة.

وللجزء الخاص للمناقشة على غرار مناظرات الدوحة، يرجى التحديد في الجدول أدناه أي من الاقتراحات المفضلة (مع إعطاء الأفضلية من 1 إلى 3، 1 هو خيارك الأفضل) التي ترغب بالمساهمة فيها.

ويرجى إعادة استمارة التسجيل هذه بحلول 01 آب/ أغسطس 2022.

التسجيل	
البلد	
المجلس	
الاسم	
الشهرة	

ويرجى تحديد الجلسة (الجلسات) المفضلة التي ترغب في تقديم مساهمة مباشرة فيها لمدة أربع دقائق.

الجلسة 1:	
التصدي لمخاطر التعافي العالمي ما بعد الجائحة	
أود المساهمة في هذه الجلسة	
لا أرغب في المساهمة في هذه الجلسة لكن قد أقدم مداخلة تلقائية لمدة دقيقة واحدة	



الجلسة 2:	منع المخاطر المتعلقة بالتكنولوجيا، والحفاظ على حقوق الإنسان والمساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) في عالم التكنولوجيا
أود المساهمة في هذه الجلسة	
لا أرغب في المساهمة في هذه الجلسة لكن قد أقدم مداخلة تلقائية لمدة دقيقة واحدة	

ويرجى تحديد ما إذا تود تقديم مساهمة لمدة ثلاث دقائق في الجزء الخاص للمناقشة على غرار مناظرات الدوحة، وإذا كانت المساهمة مؤيدة (أ) (A) للاقتراح (الاقتراحات) المطروح (ة) أو (ب) (B) معارضة له (ب). إذا تود تقديم مساهمة إلى أكثر من مقترح، يرجى تحديد ترتيب الأفضلية لديك (من 1 إلى 3، 1 هو خيارك الأفضل). ويمكن تقديم المساهمات التلقائية وستقتصر على دقيقة واحدة.

ترتيب أفضلية الاقتراحات (من 1 إلى 3)	مساهمة مؤيدة (أ) / معارضة (ب) (A) / معارضة (ب) (B)	جزء خاص للمناقشة على غرار مناظرات الدوحة: برلمانات مراعية للمنظور الجندي للاستدامة والازدهار
1: يمكن لبرلمان مستجيب المنظور الجندي فحسب أن يشجع الدبلوماسية البرلمانية، والتعاون التنموي، والجهود من أجل السلام التي تراعي المنظور الجندي.		
2: من دون برلمان يراعي المنظور الجندي، لا يمكن اعتماد قوانين تستجيب للمنظور الجندي.		
3: يمكن لبرلمان يراعي المنظور الجندي منع التحيز، والتحرش، والعنف ضد النساء في البرلمان والمجتمع، والمعاقبة عليها، وإصلاحها.		
4: تتمتع رئيسات البرلمانات بالسلطة لجعل البرلمان أكثر ترحيباً وتمكيناً للنساء.		
لا أرغب في الإدلاء ببيان لكن قد أتدخل تلقائياً (دقيقة واحدة) بشأن الاقتراحات: 1، 2، 3، 4 (يرجى وضع دائرة حول الاقتراحات).		

يرجى إعادة هذه الاستمارة إلى:

الاتحاد البرلماني الدولي

شومينه دو بومييه 5

1218 لو جراند-ساكونيكس

جنيف - سويسرا

الهاتف: +41 22 919 41 45

الفاكس: +41 22 919 41 60

البريد الإلكتروني: mgn@ipu.org / postbox@ipu.org





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

14th Summit of Women Speakers of Parliament (14SWSP)



O'zbekiston Respublikasi
**OLIY MAJLISI
SENATI**

Parliamentary leadership: Anticipating risks to better deliver sustainability and prosperity

Tashkent (Uzbekistan), 8 to 9 September 2022

SIGN-UP FORM

The in-person 14th Summit of Women Speakers of Parliament (14SWSP), convened by the Inter-Parliamentary Union (IPU) in close cooperation with the Senate of Uzbekistan, will take place in Tashkent (Uzbekistan) on 8 and 9 September 2022.

The Summit will focus on the theme *Parliamentary leadership: Anticipating risks to better deliver sustainability and prosperity*. There will be two sessions on the following topics respectively:

- (1) *Addressing risks of the post-pandemic global recovery; and*
- (2) *Preventing tech-related risks and preserving human rights and gender equality in a tech world.*

In addition, to mark the tenth anniversary of the IPU's Plan of Action for Gender-sensitive Parliaments adopted unanimously at the 127th IPU Assembly and given the success of the "Doha-style debates" held at the 13th Summit of Women Speakers of Parliament in 2021, it is proposed to renew the experience at the 14SWSP and organize one Doha-style debate special segment on four motions (see below). The proposed motions are controversial and aim to stimulate lively exchanges among the women Speakers and Presidents with some speaking in favour of and others against the motion. Women Speakers and Presidents will present an outline of their respective arguments on the motions after which the floor will be opened for comments by participants. At the end of the debate, a moderator will sum up the key findings, conclusions and recommendations.

Where possible, slots will be allotted according to preferences stated below, but the need to have a balanced mix of participants from across the world will also be taken into account. Only live contributions will be allotted slots. Given the lively and interactive nature of the debates, pre-recorded contributions will not be shown during the proceedings but may be posted on the Summit webpage.

Contributions in sessions (1) and (2) of the Summit will be limited to four (4) minutes. Contributions in favour of or against the motions in the Doha-style debate special segment will be limited to three (3) minutes.

Spontaneous contributions to the sessions and the special segment will be limited to one (1) minute.

For the Doha-style debate special segment only, please also indicate in the table below which of the motions (giving a preference from 1 to 3, 1 being your top choice) you would like to contribute to.

Please return this sign-up form by 1 August 2022.

Sign-up

Sign-up	
Country	
Chamber	
First name	
Last name	

Please indicate the session(s) you would like to make a four-minute live contribution to.

	Session 1: Addressing risks of the post-pandemic global recovery
	I wish to contribute to this session
	I do not wish to contribute to this session but I might make a one-minute spontaneous intervention

	Session 2: Preventing tech related risks and preserving human rights and gender equality in a tech world
	I wish to contribute to this session
	I do not wish to contribute to this session but I might make a one-minute spontaneous intervention

Please indicate if you want to make a three-minute contribution to the Doha-style debate special segment and if the contribution will be in favour of (“A”) or against (“B”) the proposed motion(s). If you would like to make a contribution to more than one motion, please rate your preference (1 to 3, 1 being your top choice). Spontaneous interventions will be possible and limited to one (1) minute.

Contribution in favour of (“A”) / against (“B”)	Rate motions by preference (1 to 3)	Doha-style debate Special segment: Gender-sensitive parliaments for sustainability and prosperity
		Motion 1: Only a gender-sensitive parliament can drive gender-responsive parliamentary diplomacy, development cooperation and peace efforts
		Motion 2: Without a gender-sensitive parliament, gender-responsive laws cannot be adopted
		Motion 3: A gender-sensitive parliament can prevent, punish and repair sexism, harassment and violence against women in parliament and in society
		Motion 4: Women Speakers have the power to make parliament more welcoming and more empowering for women
		I do not wish to make a statement but might intervene spontaneously (one minute) on motions: 1, 2, 3, 4 (please circle which motions)

Please return this form to:
Inter-Parliamentary Union
Chemin du Pommier 5
1218 Grand-Saconnex
Geneva, Switzerland
Tel: +41 22 919 41 45
Fax: +41 22 919 41 60
Email: mgn@ipu.org / postbox@ipu.org